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                                           PROCES-VERBAL 
 

Încheiat astăzi 29 august 2016 în şedinţa ordinară a Consiliului local Fărcaşele, judeţul Olt, 
şedinţă convocată în baza dispoziţiei primarului comunei Fărcaşele, domnul Tudor Marin, purtând 
nr.388 din 19.08.2016 , iar convocarea purtând nr. 4994 din 19.08.2016.  

Ședința a fost deschisă de secretarul unității administrativ teritoriale Fărcașele, Hoară 
Cristina, care a făcut prezența, arătând că sunt prezenți toți cei 13 consilieri locali  aleși, ce formează 
Consiliul local Fărcaşele. 

Având în vedere prevederile art. 40 alin.1 din Legea 215/2001 privind administrația publică 
locală, cu modificările și completările ulterioare” Şedinţele consiliului local se desfăşoară legal în 

prezenţa majorităţii consilierilor locali în funcţie”, secretarul arată că ședința se poate desfășura în 
condițiile legale, având în vedere numărul consilierilor prezenți.  

Şedinţa este publică şi se desfăşoară în sala de şedinţe a Consiliului local Fărcașele, 
participând, domnii Torcea Răzvan - șef birou contabilitate, impozite și taxe locale, doamna Iliescu 
Lina – consilier superior in cadrul compartimentului agricol și doamna Meleandră Ștefania. 

Doamna Hoară Cristina – secretar al comunei Fărcaşele, judeţul Olt, arată că întrucât la 
şedinţa de astăzi sunt prezenţi toți consilierii locali, şedinţa este legal constituită şi îşi poate începe 
lucrările.  

Mandatul președintelui de ședință, al domnului consilier Cîrstea Florea, continuă in perioada 
iunie - august, conform HCL nr.4/23.06.2016 privind alegerea președintelui de ședință pentru 
perioada iunie-august 2016. 

Hoară Cristina Marinela – secretar, a pus la dispoziţia consilierilor în timp util procesul-verbal 
încheiat cu ocazia ţinerii şedinţei ordinare, a  Consiliului local Fărcașele din data de 11 iulie 2016, 
proces-verbal pe care secretarul unității administrativ teritoriale Fărcașele îl supune spre aprobarea 
Consiliului local şi cu un număr de 13 voturi „pentru” acesta este aprobat în forma în care a fost 
redactat fără a fi făcute modificări.  

În continuare d-na Hoară Cristina - secretar face câteva precizări cu privire la modul de 
desfăşurare al şedinţelor Consiliului local în sensul că se va prezenta raportul compartimentului de 
specialitate, expunerea de motive a primarului pentru proiectul de hotărâre, raportul comisiei pe 
domenii de specialitate, se vor purta discuţii pe marginea proiectului de hotărâre, ca urmare a înscrierii 
la cuvânt a domnilor consilieri, după care se va supune aprobării Consiliului local.  

În continuare se prezintă ordinea de zi a Cosiliului Local din 29 august, solicitând totodată  
suplimentarea ordinii de zi, cu încă două proiecte de hotărâre, si cu 13 voturi ”pentru”, aceasta se 
aprobă, după cum urmează: 
1.- Proiect de hotărâre cu privire la însușirea inventarului bunurilor care aparțin domeniului 
public al comunei Fărcașele, județul Olt. 

  Iniţiator: Tudor Marin – primar 
  - raportul compartimentului de specialitate 
  Prezintă: Torcea Răzvan - șef birou contabilitate; 
  - raportul comisiilor pe domenii de specialitate 
  Prezintă:  Crăciun Oprea, Cunzet Dorina, Tudot Nicuță preşedinţi; 

2.- Proiect de hotărâre cu privire la însușirea inventarului bunurilor care aparțin domeniului 
privat al comunei Fărcașele, județul Olt.  

  Iniţiator: Tudor Marin – primar 
  - raportul compartimentului de specialitate 
    Prezintă: Torcea Răzvan - șef birou contabilitate; 
  - raportul comisiilor pe domenii de specialitate 
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  Prezintă:  Crăciun Oprea, Cunzet Dorina, Tudot Nicuță preşedinţi; 
3.  Proiect de hotărâre cu privire la aprobarea  lucrărilor de construcție gard din beton pentru 

Grădinița din satul Fărcașu de Jos și pentru Școala Gimnazială din satul Hotărani, comuna Fărcașele, 
județul Olt. 

  Iniţiator: Tudor Marin – primar 
  - raportul compartimentului de specialitate 
  Prezintă: Vladu Leon Viorel – viceprimar; 
  - raportul comisiilor pe domenii de specialitate 
  Prezintă:  Crăciun Oprea, Cunzet Dorina, Tudot Nicuță preşedinţi; 

 4.  Proiect de hotărâre privind aprobarea întocmirii documentației tehnico-economice, pentru 
obiectivul de investiții ”Reabilitare clădire fosta școală Fărcașele (Dispensar Veterinar), din satul 
Fărcașele, strada Principală nr.3. 

  Iniţiator: Tudor Marin – primar 
  - raportul compartimentului de specialitate 
  Prezintă: Vladu Leon Viorel – viceprimar; 
  - raportul comisiilor pe domenii de specialitate 
  Prezintă:  Crăciun Oprea, Cunzet Dorina, Tudot Nicuță preşedinţi; 

5.  Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării bugetului de venituri și de cheltuieli al comunei 
Fărcașele, pentru anul 2016. 

 Iniţiator: Tudor Marin – primar 
  - raportul compartimentului de specialitate 
  Prezintă: Torcea Răzvan - șef birou contabilitate; 
  - raportul comisiilor pe domenii de specialitate 
  Prezintă:  Crăciun Oprea, Cunzet Dorina, Tudot Nicuță preşedinţi; 

6.      Proiect de hotărâre privind aprobarea scutirii impozitului pe teren, pentru suprafețele de teren 
agricol, afectate de calamități naturale, la nivelul comunei Fărcașele, Județul Olt. 

Iniţiator: Tudor Marin – primar 
  - raportul compartimentului de specialitate 
  Prezintă: Iliescu Lina – consilier superior; 
  - raportul comisiilor pe domenii de specialitate 
  Prezintă:  Crăciun Oprea, Cunzet Dorina, Tudot Nicuță preşedinţi; 

7.   Proiect de hotărâre privind alegerea preşedintelui de şedinţă al Consiliului Local Fărcașele, pentru 
ședințele de lucru din perioada septembrie - noiembrie 2016. 

Iniţiator: Tudor Marin – primar 
  - raportul compartimentului de specialitate 
  Prezintă: Hoară Cristina – secretar; 
  - raportul comisiilor pe domenii de specialitate 
  Prezintă:  Crăciun Oprea, Cunzet Dorina, Tudot Nicuță preşedinţi; 
8.- Întrebări, interpelări, petiţii. 

 
           I. În continuare se prezintă, raportul compartimentului de specialitate, raportul comisiei pe 
domenii de activitate, expunerea de motive la proiectul de hotărâre cu privire la însușirea inventarului 
bunurilor care aparțin domeniului public al comunei Fărcașele, județul Olt. 

Viceprimar: Proiectul de hotărâre a fost iniţiat având în vedere că la data de 19.07.2016, a fost 
întocmit Raportul de evaluare  a activelor fixe aflate în domeniul public al Comunei Fărcașele, Județul 
Olt și pentru a emite o altă Hotărâre de Guvern privind inventarierea patrimoniului , este necesar să 
transmitem la Consiliul Judeţean Olt, serviciul Patrimoniu, conform modelului după H.G. 
nr.1355/2002, inventarul domeniului public al comunei Fărcașele. În inventarul bunurilor din 
domeniul public al comunei Fărcașele, se modifică valorile de inventar ale imobilelor prevăzute în 
anexa care face parte integrantă din prezenta hotărâre. Modificările se fac în baza raportului de 
evaluare a activelor fixe aflate în domeniul public al Comunei Fărcașele, Județul Olt, din data de 
19.07.2016, întocmit de către  evaluator autorizat ANEVAR Ilie Laurențiu Dragoș.  
Torcea Răzvan - șef birou contabilitate: Raportul de reevaluare are drept scop determinarea valorii 
juste a activelor fixe aflate în domeniul public al comunei Fărcașele, ținându-se seama de inflație, 
utilitatea bunului, starea acestuia și de prețul pieței, pentru înregistrarea în contabilitate până la 
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31.12.2016. Noile valori ce v-or fi înregistrate în contabilitate, sunt cele prevăzute în raportul de 
reevaluare a activelor fixe ce fac parte din domeniul public al comunei Fărcașele.    
           Ne fiind discuţii pe marginea acestui proiect de hotărâre se supune spre aprobarea Consiliului 
local proiectul de hotărâre privind însușirea inventarului bunurilor care aparțin domeniului public al 
comunei Fărcașele, județul Olt și cu un număr de 13 voturi „pentru” , acesta este adoptat devenind 
Hotărârea nr.11 din 29 august 2016. 
        II. În continuare se prezintă, raportul compartimentului de specialitate, raportul comisiei pe 
domenii de activitate, expunerea de motive la proiectul de hotărâre cu privire la însușirea inventarului 
bunurilor care aparțin domeniului privat al comunei Fărcașele, județul Olt. 
        Secretar: potrivit prevederilor art.4 din Legea nr.213/1998 privind proprietatea publicã şi regimul 
juridic al acesteia cu modificările şi completările ulterioare, domeniul privat al unităţilor administrativ-
teritoriale este alcătuit din bunuri aflate în proprietatea lor şi care nu fac parte din domeniul public. 
Asupra acestor bunuri, unităţile administrativ-teritoriale au drept de proprietate privatã. Dreptul de 
proprietate privatã al unităţilor administrativ-teritoriale asupra bunurilor din domeniul privat este 
supus regimului juridic de drept comun, dacã legea nu dispune altfel. Deci, domeniul privat al 
comunei este alcătuit din bunuri mobile şi imobile, altele decât cele care sunt în domeniul public, 
intrate în proprietatea acestora prin modalităţile prevăzute de lege. Aceste bunuri sunt supuse 
inventarierii anuale. 
 Popa Costică-consilier local: S-a spus că acest Cămin Cultural este transferat in domeniul 
privat pe o perioadă de doi ani! 
         Secretar: Nu doar vi s-a spus, ci există hotararea consiliului local din anul 2013, privind 
transferul bunului, in speță Căminul Cultural, din domeniul public în domeniul privat al comunei 
Fărcașele, dar nu există menționată perioada de care dumneavoastră vorbiți. Amintiți-vă că acea 
hotărâre prevedea trecerea bunului din domeniul public al comunei, în domeniul privat, doar pentru 
perioada de implementare a proiectului privind reabilitarea acestui cămin, proiect cum bine știți se 
derulează prin Compania Națională de Investiții. 
          Ne fiind discuţii pe marginea acestui proiect de hotărâre se supune spre aprobarea Consiliului 
local proiectul de hotărâre privind  însușirea inventarului bunurilor care aparțin domeniului privat al 
comunei Fărcașele, județul Olt  și cu un număr de 13 voturi „pentru” , acesta este adoptat devenind 
Hotărârea nr.12 din 29 august 2016. 

 
III. În continuare se prezintă raportul compartimentului de specialitate, raportul comisiei pe 

domenii de activitate, expunerea de motive la proiectul de hotărâre cu privire la aprobarea lucrărilor de 
construcție gard din beton pentru Grădinița din satul Fărcașu de Jos și pentru Școala Gimnazială din 
satul Hotărani, comuna Fărcașele, județul Olt 

Viceprimar: Aceste lucrari sunt necesare deoarece, conform prevederilor legale, toate 
institutiile de invatamant trebuie impremuite in totalitate cu garduri, pentru o mai buna siguranta a 
elevilor in timpul desfasurarii procesului de invatamant. La școala  din localitatea Hotărani cetățenii 
trec prin curtea școlii în drum spre pădure. Din această cauză au apărut unele inconveniente ce 
constau în perturbarea orelor de educație fizică ce se desfășoară în curtea școlii, deteriorarea locului 
de joacă pentru copii sau chiar dispariția anumitor obiecte. Lungime împrejmuire școala Hotărani – 
211 ml, iar pentru școala din satul Fărcașu de Jos 208 ml. Estimarea necesarului financiar pentru 
realizarea obiectivului descris mai sus, este de 89,59 mii lei, conform devizului general, parte 
integrantă a  studiului de prefezabilitate nr. 5011/19.08.2016, și vor fi prevăzute la capitolul bugetar 
65. 02. 70 – ”învățământ”. 

Popa Costică-consilier local: Eu nu zic că aceste garduri nu sunt bune, dar cred că mai necesare 
erau grupurile sanitare! 

Tudor Nicuță-consilier local: Propune domne, proiect de hotărâre cu reabilitarea toaletelor! 
Popa Costică-consilier local:Păi nu au fonduri! 
 Tudor Nicuță-consilier local: se vor găsi și fonduri! 
Nicolae Ion -consilier local: Domnilor, soluția este alta, in primul rand trebuie să facem 

documentație pentru alimentare cu apă și canalizare. Credeți că eu nu aș fi făcut asta, e vorba de 
vidanjare; în primul rând trebuie făcut asta. Eu susțin, și cred că și dumneavoastră susțineți faptul că 
comuna noastră are nevoie de asta. Eu încă din 2005 am propus la oameni să le dam apă, pentru că 
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atunci erau separate, acum merg împreună, dar oamenii au considerat că mai bine scot la ciutură și nu 
plătesc. Deci apa și canalul sunt prioritare pentru comuna noastră. 

Popa Costică-consilier local:Cam cât ar costa metru de gard? 
Viceprimar: Estimarea necesarului financiar pentru realizarea celor două garduri este de 89 mii 

lei, având în vedere că urmărim ca la întreaga lucrare să avem și o garanție. Firmele nu pot face nicio 
lucrare fară garanție sau fără o garanție a produselor. 

Păsărică Stelian- consilier local: Domnilor, am fost la ședință la nepot, am văzut ușile alea ce 
arătau deplorabil, mobilier învechit. 

Viceprimar: An de an s-a cerut la inspectorat mobilier ….., s-a mai și primit. Practic nu s-a 
negociat, asta e mobilierul pe care l-am primit. O să facem și din bugetul local, important e să avem 
bani.  
           Ne fiind discuţii pe marginea acestui proiect de hotărâre se supune spre aprobarea Consiliului 
local proiectul de hotărâre privind aprobarea lucrărilor de construcție gard din beton pentru Grădinița 
din satul Fărcașu de Jos și pentru Școala Gimnazială din satul Hotărani, comuna Fărcașele, județul Olt 
și cu un număr de 13 voturi „pentru” , acesta este adoptat devenind Hotărârea nr.13 din 29 august 

2016. 
          III. În continuare se prezintă, raportul compartimentului de specialitate, raportul comisiei pe 
domenii de activitate, expunerea de motive la proiectul de hotărâre cu privire la aprobarea întocmirii 
documentației tehnico-economice, pentru obiectivul de investiții ”Reabilitare clădire Dispensar 
Veterinar (fosta școală Fărcașele), din satul Fărcașele, strada Principală nr.3. 
 Viceprimar:    Cladirea  in care functioneza Dispensarul veterinar este intr-o stare avansata de 
degradare, fiind foarte veche si are nevoie de lucrari de reabilitare totala. Noi ne propunem ca după 
reabilitare, cladirea având 4 spatii, să dăm utilitate pentru dispensarul veterinar, atelier de tamplarie si 
sala de sport pentru elevi. Pentru aceste lucrari  este necesara intocmirea documentatiei tehnico-
economice pentru care solicit aprobarea sumei de 8000 lei. 
             Duinea Dan – consilier local: În ce constă această reabilitare? 
             Viceprimar: Tocmai asta urmărim să vedem, ce anume implică această reabilitare și la ce 
sume se ridică această reabilitare. 
              Nicolae Ion-consilier local: Problema acolo va fi că sunt foarte puțini experți evaluatori. Eu 
când am făcut reabilitarea căminului cultural, singurii care au fost, erau din Craiova, erau agrementați, 
pentru că nu oricine poate face astfel de documentații, iar pe vremea aceea pe noi ne-a costat 
cincizecisicinci de milioane expertiza. Eu sunt pentru acest proiect de hotărâre, cu o rezervă, cei de la 
dispensar contribuie cu ceva? 
 Viceprimar: La momentul când reabilitarea va fi finalizată, și acele spații vor avea câte o 
utilitate, vom hotărî atunci cum vom proceda, adică le vom inchiria sau concesiona, vom vedea; noi 
acul aprobăm doar întocmirea documentației in vederea reabilitării. 
              Ne mai fiind discuţii pe marginea acestui proiect de hotărâre se supune spre aprobarea 
Consiliului local proiectul de hotărâre privind aprobarea întocmirii documentației tehnico-
economice, pentru obiectivul de investiții ”Reabilitare clădire Dispensar Veterinar (fosta școală 
Fărcașele), din satul Fărcașele, strada Principală nr.3 și cu un număr de 13 voturi „pentru” , acesta 
este adoptat devenind Hotărârea nr.14 din 29 august 2016. 
           IV. În continuare se prezintă, raportul compartimentului de specialitate, raportul comisiei pe 
domenii de activitate, expunerea de motive la proiectul de hotărâre cu privire la aprobarea rectificării 
bugetului de venituri și de cheltuieli al comunei Fărcașele, pentru anul 2016. 
          Torcea Răzvan –contabil: propun prezentul raport spre analiza, privind rectificarea bugetului 
local al comunei Fărcasele, pentru anul 2016,in vederea emiterii unei hotarari de consiliu local de 
rectificare a bugetului local conform  art. 50  alin. 2 ,art. 49 alin. 4 si art. 49 alin. 7  din Legea 
273/2006 virare de credite si repartizarea pe trimestre  si Legea bugetului de stat nr. 339/2015, 
adresa D.G.F.P.Dolj A.J.F.Olt nr. OTG_STZ3990 din 01.08.2016 „Sume defalcate din T.V.A. pentru 
bugetele locale pe anul 2016,cu repartizarea pe trimestre , adresa D.G.F.P.Dolj A.J.F.Olt nr. 
OTG_STZ4334 din 22.08.2016 „Sume defalcate din T.V.A. pentru bugetele locale pe anul 2016,cu 
repartizarea pe trimestre , adresa nr. 7740 a Consiliului Judetean Olt din 28.07.2016 ,adresa nr. 7741 
din 28.07.2016  a Consiliului Judetean Olt, adresa O.C.P.I.nr.3105 din 17.08.2016 dupa cum 
urmeaza:  
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In sectiunea de functionare 
- la partea venituri plus 220 mii lei dupa cum urmeaza: 

 
- la partea de  venituri 07.02.02 „ Impozit si taxa pe teren” plus 20 mii lei. 
 -la partea de  venituri 11.02.02 „ Sume defalcate din T.V.A. „se suplimenteaza in trimestrul al-

III-lea cu  suma de 1 mii lei   
-  -la partea de  venituri 11.02.06 „Sume defalcate din T.V.A pentru echilibrarea bugetelor 

locale”se suplimenteaza in trimestrul al-III-lea cu  suma de 30 mii lei , iar in trimestrul al-IV-lea cu 
suma de 30 mii lei 

- 43.02.” subventii de la alte administratii” suma de 139 mii lei; 
 
- la partea cheltuieli  plus 220 mii lei dupa cum urmeaza: 

 
-la partea de  cheltuieli 51.02.10 „ Cheltuieli de personal autoritati executive” se suplimenteaza 

cu suma de 3 mii lei   
-la partea de  cheltuieli 51.02.20 „ Cheltuieli cu bunuri si servicii  autoritati executive” se 

suplimenteaza cu suma de 44 mii lei . 
  
-la partea de  cheltuieli 51.01.67 „Transferuri pentru finantarea lucrarilor de inregistrare 

sistematica din cadrul Programului national de cadastru si carte funciara ” se suplimenteaza cu suma 
de 135 mii lei ;conform OUG 35/2016 de modificare a Legii cadastrului si a publicitatii nr.7/1996 

 
-la partea de  cheltuieli 65.02.10 „ Cheltuieli de personal invatamant” se suplimenteaza cu 

suma de 1 mii lei  pentru finantarea drepturilor prevazute de Legea 85/2016 
-la partea de  cheltuieli 65.02.50 „ Cheltuieli finantarea drepturilorcopiilor/elevilor/tinerilor cu 

cerinte educationale speciale” se suplimenteaza cu suma de 4 mii lei ; conform Anexei nr. 2 la H.G. 
423/2016 
 
      In cadrul cap. 67.02. „Cultura ,recreere si religie” la titlul 10 cheltuieli de personal  se 
suplimenteaza cu 4 mii lei astfel: 
      In cadrul cap. 67.02. „Cultura ,recreere si religie” la titlul 20 cheltuieli cu bunuri si servicii se 
suplimenteaza cu 3 mii lei astfel: 
In cadrul cap.68.02.57 „ Asistenta sociala „ se suplimenteaza cu suma de 10 mii lei. 

      In cadrul cap. 70.02. „Locuinte, servicii si dezvoltare locala” la titlul 20 cu bunuri si servicii se 
suplimenteaza cu 16 mii lei astfel: 
 

In sectiunea de dezvoltare  
-la partea de  cheltuieli 65.02.70 „ Cheltuieli de capital invatamant ” se suplimenteaza cu suma 

de 88 mii lei  pentru finantarea imprejmuire gard GPN Farcasu de Jos 44 mii lei, si Scoala gimnaziala 
Hotarani suma de 44 mii lei. 

Torcea Răzvan –contabil: Pentru aceste prevederi bugetare, domnul viceprimar a întocmit 
referate de necesitate pentru fiecare prevedere in parte, astfel: 

  Viceprimar: Cu privire la proiectul de hotărâre referitor la rectificarea de buget, în vederea 
inchirierii unui buldozer sau autogreder necesar pentru lucrari de curatenie si indreptare drumuri la 
punctele de colectare a gunoaielor. In anumite zone de depozitare a gunoiului, nu se poate interveni cu 
utilajele din dotarea Primariei pentru strangerea gunoiului, mai ales in perioadele ploioase si iarna. 
Gunoiul trebuie strans in vederea eliberarii drumurilor din zona Ghimpati si zona vale Farcasu de Jos. 
Pentru aceaste lucrari este necesara suma de 8000 de lei (TVA inclus), care va fi asigurata din 
capitolul bugetar.51.02 ”autoritati executive”. 

Popa Costică-consilier local: Domnul contabil, vă rog sa-mi arătați și mie o chitanță pentru 
inchirierea utilajelor primăriei. 

Torcea Răzvan-contabil: Eu nu am chitanțe, eu sunt contabil nu casier! 
Cîrstea Florea-presedinte de ședință: Vă rog să-i permiteți domnului viceprimar să dea citire 

referatelor de necesitate intocmite pentru solicitarea prevederilor bugetare, iar la ultimul punct, 
intrebări, interpelări, petiții, să solicitați ce vreți dumneavoastră. 
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 Viceprimar: Prezentul proiect de hotărâre propus spre aprobare Consiliului Local al Comunei 
Fărcaşele cuprinde lucrari de  completare a gardului deja existent la cele doua institutii scolare.     
Aceste lucrari sunt necesare deoarece, conform prevederilor legale, toate institutiile de invatamant 
trebuie impremuite in totalitate cu garduri, pentru o mai buna siguranta a elevilor in timpul desfasurarii 
procesului de invatamant. Gardul va fi compus din placi si stalpi de beton. La GPN Farcasu de Jos este 
necesar un necesar de gard împrejmuitor de 208 m. Pentru împrejmuirea restului de gard,este necesară 
suma de 44000 lei, cu TVA. La scola Gimnaziala Hotărani este nevoie de montare gard pe o lungime 
de 211 ml, suma aferenta montării acestui gard este 44000 mii lei, cu TVA. Suma va fi asigurată din 
capitolu bugetar 65.02. invatamânt. 
   Viceprimar: Am solicitat de asemenea in cadrul rectificării bugetului local, suma de 2000 
lei(TVA inclus), ce va fi asigurata din capitolul bugetar 51.02.,”autoritati erxecutive”, pentru 
reabilitarea cismelei din satul Hotarani, zona biserica. Lucrările de reabilitare pe care vrem să le 
facem, cuprind decolmatare, desfundat izvoare, construire jgheaburi  si piste din beton si imprejmuirea 
cu beton a cismelei. 
 Viceprimar: Aceeași solicitare pentru prevederea bugetară, două mii lei, pentru reabilitarea 
acoperișului fântânii publice nr.3 din Fărcașu de jos. 
 Doamnea Meleandră, invitat: Vă rog să aveți in vedere în viitor și reabilitarea fântânii din 
strada Eroilor. 
 Viceprimar: Da doamnă, sigur că da, vom ține cot de solicitarea dumneavoastră. De asemenea, 
solicit prevederea sumei de 17 mii lei (TVA inclus), în vederea achiziționării a patru anvelope 
necesare utilajelor din dotarea primăriei, dar și pentru o revizie capitală a utilajelor. La capitolul 
bugetar 51.02 ”autorități executive” se mai impune prevederea sumei de 5 mii lei pentru lucrări de 
completare a gardurilor cimitirelor din satele Ghimpați și Hotărani;  suma de 12 mii lei pentru 
întreținerea iluminatului public .  
 Nicolae Ion-consilier local: Noi putem să cerem să modificăm aceste sume; eu am cerut în 
ședința anterioară să se prevadă bani și pentru reabilitarea acestei clădiri, a primăriei, eu nu stau aici, 
dar necesită o reabilitare. 
 Torcea Răzvan-contabil: Există prevedere bugetară, la reparații curente. 
 Viceprimar: Știți că am solicitat și un generator de tensiune pentru că mai întâi trebuie să 
rezolvăm problema cu instalația electrică și apoi vom face și reabilitare interioară. 
          Ne fiind discuţii pe marginea acestui proiect de hotărâre se supune spre aprobare proiectul de 
hotărâre privind aprobarea rectificării bugetului de venituri și de cheltuieli al comunei Fărcașele, 
pentru anul 2016 și cu un număr de 13 voturi „pentru” , acesta este adoptat devenind Hotărârea nr.15 

din 29 august 2016. 
  V. În continuare se prezintă raportul compartimentului de specialitate, raportul comisiei pe 

domenii de activitate, expunerea de motive la proiectul de hotărâre cu privire la aprobarea scutirii 
impozitului pe teren, pentru suprafețele de teren agricol, afectate de calamități naturale la nivelul 
comunei Fărcașele, Județul Olt. 

Iliescu Lina –agent agricol:  În conformitate cu prevederile art. 106 alin.(6) și art.464 alin.(2), 
lit.g) din Legea nr. 227 din 8 septembrie 2015 privind Codul fiscal, consiliile locale pot acorda scutiri, 
pentru terenurile afectate de calamități naturale, pentru o perioadă de până la 5 ani; Scutirea de plată a 
impozitului/taxei pe teren se aplică de la data de 1 ianuarie  a anului următor celui în care persoana 
depune documentele justificative. Constatarea pagubelor de calamități naturale, ce constă în fenomene 
meteorologice nefavorabile ce pot fi asimilate dezastrelor naturale ca: îngheț, grindină, polei, ploaie 
abundentă, secetă sau inundații precum și a epizootiilor ce afectează peste 30% din suprafețele 
destinate producției agricole vegetale/animale  deținute și pierderilor se fac la cererea persoanelor 
fizice/asociațiilor fără personalitate juridică, de o comisie stabilită prin ordin al prefectului județului, în 
conformitate cu art.106 alin.(6) din Legea nr. 227 din 8 septembrie 2015 privind Codul fiscal; 

Constatarea pagubelor şi stabilirea nivelului despăgubirilor acordate se fac în prezenţa 
producătorului agricol afectat, de către o comisie numită de prefectul judeţului, la propunerea 
directorului general al direcţiei generale pentru agricultură şi industrie alimentară judeţeană şi a 
municipiului Bucureşti, formată din primarul localităţii pe raza căreia s-a produs calamitatea, unul sau 
doi specialişti de la centrul agricol ori, după caz, de la circumscripţia sanitară veterinară zonală în 
cazul pagubelor produse la animale, un delegat din partea organelor judeţene ale Ministerului 
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Finanţelor Publice şi reprezentantul societăţii de asigurare-reasigurare cu care producătorul agricol are 
încheiată asigurare . 

Iliescu Lina –agent agricol:  Vorbim aici de zone inundate de atâția ani, cele din vale. 
Ne fiind discuţii pe marginea acestui proiect de hotărâre se supune la vot proiectul de hotărâre 

privind aprobarea scutirii impozitului pe teren, pentru suprafețele de teren agricol, afectate de 
calamități naturale la nivelul comunei Fărcașele, Județul Olt și cu un număr de 13 voturi „pentru” , 
acesta este adoptat devenind Hotărârea nr.16 din 29 august 2016. 

  VI. În continuare se prezintă raportul compartimentului de specialitate, raportul comisiei pe 
domenii de activitate, expunerea de motive la proiectul de hotărâre privind alegerea preşedintelui de 
şedinţă al Consiliului Local Fărcașele, pentru ședințele de lucru din perioada septembrie - noiembrie 
2016 și cu un număr de 13 voturi „pentru” , acesta este adoptat devenind Hotărârea nr.17 din 29 

august 2016. 
Secretar:  Luând act de propunerile și aprobările comisiilor de specialitate din cadrul Consiliului 

local Fărcașele, pentru stabilirea președintelui de ședință, pentru lucrările Consiliului Local din 
perioada septembrie – noiembrie, se numește domnul Crăciun Oprea președinte de ședință, pentru 
perioada următoarelor trei luni. 

Secretar: Vreau să vă aduc la cunoștință, raportul domnului Oprișan Adrian Mihail inspector, 
responsabil achiziții publice din cadrul aparatului de specialitate al Primarului comunei Fărcașele, cu 
privire la completarea Planului de Achiziții Publice, adoptat prin Hotărârea Consiliului Local 
Fărcașele nr.9 din 01.02.2016, unde se specifică completarea planului de achiziții publice cu încă șase 
poziții, astfel: reabilitare clădire Dispensar veterinar, reabilitare cișmea din satul Hotărani, 
împrejmuire cu gard GPN Fărcașu de Jos, împrejmuire cu gard Școala Gimnazială Hotărani, reparații 
buldoexcavator ș i anvelope, mașină universală de tâmplărie. 

Meleandră Ștefania: Azi, am dorit să particip la ședința Consiliului local, referitor la terenul din 
vale, unde a fost orezăria. Tarlaua 54, unde am și eu 31 de ari și fata 10 ari. Acum câțiva ani, când era 
domnul Bojaru aici, am mers, am măsurat și am pus floarea soarelui, am făcut niște pălării 
extraordinare și atunci pășteau animalele acolo. Am vorbit cu domnul primar, ce facem noi cu terenul 
asta, că eu plătesc niște bani. Acum ce vreau eu de la Consiliul local să ceară deținătorilor de animale, 
ale căror animale pasc acolo să plătească, în funcție de zonă, o sumă de bani pe care o decideți 
dumneavoastră. Eu plătesc impozitele, n-am vacă, n-am nimic, sunteți de acord ca oamenii să 
platească pentru acest teren care este al meu, al dumneavoastră, mie,  care aveți pământ acolo. Domnul 
primar mi-a zis, doamnă să-l trecem la neproductiv, iar eu mă așteptam ca domnul primar să treacă 
această suprafață de teren în pășune. 

Iliescu Lina-agent agricol: Păi nu domnul Primar, ci dumneavoastră sunteți proprietar și trebuie să 
faceți demersurile . 

Nicolae Ion-consilier local: Mergeți la Direcția agricolă, doar ei vă pot ajuta, va trebui să vă luați 
niște avize. 

Tudor Nicuță-consilier local: Dar dumneavoastră ați fost să vedeți dacă terenurile astea sunt arate, 
cultivate cu ceva? 

Meleandră Ștefania: Da, sigur că da. Altă problemă mai am, referitoare la liniile acelea cu vie, 
dinspre gară. Acolo doar eu și Floriță, avem terenuri extravilane. 

Nicolae Ion -consilier local: Nu, viile sunt intravilan. 
Meleandră Ștefania: Păi asta e problema, cum facem? 
Nicolae Ion -consilier local: Doar cadastrul vă rezolvă. 
Meleandră Ștefania: Păi am castru. 
Nicolae Ion -consilier local: Planul urbanistic general, doamnă. 
Meleandră Ștefania: Eu vreau să se consemneze în acest proces verbal, că am cerut ca acest teren 

să se treacă în intravilan, că suntem singurii așa, eu și Floriță. 
Tudor Nicuță-consilier local: Mai sunt destui, începând de acolo de la rudari, toți trebuie rezolvați. 
Viceprimar: Doamnă, când se va demara procedura PUG-ului, o vom rezolva. 

      Ne mai fiind alte probleme de discutat d-nul Cîrstea Florea  – preşedinte de şedinţă declară şedinţa 
închisă,  drept pentru care am încheiat prezentul proces-verbal. 

 
  PREŞEDINTE,     SECRETAR COMUNĂ, 
             Cîrstea Florea                                    Hoară Cristina-Marinela 


